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Det er en kraft ig økning i int eresse for bof ellesskap. Hvem som helst kan st art e et bofellesskap. Det

kan gi t rygt bom iljø m ed rom for både privat l iv, sosialt f ellesskap, samhold, avlast ning for pårørende

inspirasj on og gode m uligheter fo r bedre livskvalit et nar «skop elighet en» set ter inn.

Hvis en hadde f ått t i l dett e går det for eksem pel an a hjelpe hverandre med forskj ellig oppgaver slik

som handle, koke kaf fi , lage middag og vaske gulv . Det den ene kan, kan ikke den andre.

Tverrfaglige undersøkelser viser at et t rivelig bom ilj ø bidrar t il at me holder oss akt ive lenger og kan

ut set te alderdommens sykdomsfase med flere år . Det betyr penger spart for det offent lige- Bankene

f lomm er over av t ilbud om serielån både t il rehab ilit er ing av bolig og nybygg. Seniorbolig penger spart

fo r kom munene ½ million pr. person, hvis om sorg i eget hj em .

Bofellesskap kan ha leilighet selv eller fel les kjøkken, st ue og oppholdsrom. Felles sove rom som

komm er på besøk.

Det kan de som kjøpe- eller leier i bokollekt ivet best emm e hvordan de vil ha det . En må ha et

ut eom råde, arbeidsstove, verksted, oppholdsrom, fr isør bibliotek og hj emmesykepleie. Hage på t aket

eller gårdsrom met fordi som har grønne f ingre.

Kom munen bør i større grad legge t il ret t e fo r denne boformen, og t il rett e for t omt .

Tomten bør ligge i sent rum, slik at det er lett aga a handle, gå pa kafe, apot ek, lege og bank. Være i

akt iv it et lengst m ulig i l ivet . Mange har kanskj e ikke bil.

M e i denne gruppen ønsker å besøke andre komm uner som har f ått t il denne boformen, Både det

posit ive og negat ive. M e v il ha det best e.

Gruppa « leve hele livet » består av Helga, Bjørg, Ole og Kjellrun
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LEILEGHEITER MIDT I SENTRUM
Vinje Pensjonistlag sine planar om sentrumsnære leilegheiter med
Livsløpsstandard på Rauland er vedteke i kommunestyret.
TEKST OG FOTO:  ELSE BØRTE

- Dett e er eit pionert ilta k og
nybrotsarbeid. Prosj ektgruppa
vår har hatt over 30 møte, seier
Asbjorn Gardsj ord, leiar i Vinje
Pensjonistlag. Det har vore ar-
beidd med prosj ektet «Heimdal
60+» i vel halvtanna ar.Prosjekt-
gruppa peika seg ut sjølvaste
indrefileten i Rauland sentrum,
ei 4,6 mal stor tomt med namnet
Heimdal. Her ville prosj ektg rup-
pa byggj e eit leile ghe itskompleks
med fellesareal og moteplassar.

Pensjonistlaget loyvde pengar
t il arkitekthj elp og fekk utarbeida
ei prosj ektskisse for 18 leileg-
hei ter med livsløpsstandard for
personar fra60 år og oppover.
I siste kommunestyre blei råd-
mannen sitt framlegg om leileg-
heitsprosjektet vedteke med 24
mot ei røyst. Då vedtok poli tika-
rane samstundes at Vinj e kom-

r uneinngari ntensj onsavtale
med NOBO utbygging AS (Not-
odden boligbyggerlag sitt dotter-
selskap) om toårig opsj on på
tomta Heimdal med intensjon om
bygging av opptil 18 leile gheiter
med livsløpstandard for personar
frå 60 år og oppover.

Tettstaden Rauland ligg i Vinje
kommune. Her er mange hytter,
men få leilegheiter. Busetnaden
er spreidd. Det er langt t i l sen-
trum for mange, og vinteren kan

vera stre ng i skidestina sj onen
Rauland.

Etterspurnaden ettersentrums-
naere leile gheiter blant eldre er
stor. Dei vil ikkje stri med svære
hus langt unna der det skj er. Asta
Østmo Kostveit (89) er ein av
raulendingane som vil flytte ut av
bustadhus og inn i sentral leileg-
heit. Ho bur i eit stort bustadhus
utanfor sentrum på Rauland, og vil
no til mindre leilegheit i sentrum.

- Det er ein myte at me vil «bu
heime» s lenge.Abu i eit felle s-
skap vil vera sosialt og økonom-

Prosjekt-
gruppa Halvor
Vasshus, Geir
Midtbo, Asbiorn
Midtbo, s bj orn
Gardsjord, Sissel
Jacobsen Bitustoyl,
Sindre Hestdalen
og Håvard Bratland,
rekna fravenstre, vil
utvikle eit leileg-
heitskompleks som
kan huse dei over
60 år. Bygget vil
innehalde private
leilegheiter, men
også fellesareal og
møtestader.

isk overkorneleg. Samtidig er det
viktig med sjolvrade. A kunne
bestemme over eigne dagar, seier
u e s e m m e o v e r e g n e d a g a r, s e i e r

Kostveit. Ho er ikkje aleine om
atenke i dei banar. Jon Neset bur
på Møsstrond, langt unna tenes-
tetilboda i Rauland sentrum. Han
forventar ikkje akunn e få heime-
tenester to-tre gonger om dagen
om han skulle få behov for det.

- Dessutan er det positivt afri -
gj e bustadar og småbruk til unge,
seier han.

Birger Kjelingtveit tenker også
pa a koma seg ne rare sentrum.

Pensjonisten



13
- - - -- - -- -- -- -- --- - - - - ---- --- - -- - -- -- ---- ·

{....

Det er ein myte at me vil «bu heime»
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så lenge. A bu i eit fellesskap vil vera sosialt
og økonomisk overkorneleg.

Kostveit

- vera n r institusjonar er
viktig. Me ma kunne na kafear
og helsetilbod. la eldre bu i
sentrum, vil gjera det lettare og
meir økonomisk for kommunen
også. Det ville vera ein vinn vinn-
situasjon for begge partar, seier
han. Eystein Matheussen har ikkje
tenkt fl ytte frahuset sitt enna ,
men han innser at det kjem ei tid
for alt.

- Eg og kona bur pa eit sma-
bruk på ei fin tomt og me vil bu
der så lenge som mogleg. Me må
sjolve bera ved og make sno, men
bratt ein dag gar ikkje det lenger,
se ier han.

- Pensjonis tlaget ser at utflyt-
ta eigedomar elles i Rauland vil
opn e opp for sal eller leige  til
yngre personar i bygda.  Malet
er at bustadane vil føre til eit
nytt butilbod til eldre og fleire
bustadar til sals som ein positiv
ringverknad for yngre, meiner
Asbjørn Gardsjord.

Prosjektgruppa var i 2020 rundt
i Rauland og sag pa aktuelle tom-
ter. Sju ulike tomter blei vurdert
ut fro ei rekkje kriterium. Det blei
te ke konta kt med nokre grunnei-
garar, utan resultat. Gruppa enda
opp på kommunens tomt Heim-
dal, som hadde dei kvalitetane
ein ynskte seg og som skåra best
i vurderinga etter synfaringa.

Sentrumsnært og med utsikt til
aktivitet på skule, leikeplass og
sentrum. I tillegg er området sett
av til bustadbygging i planverket.

- Eg opplever det som kom-
munestyret er imponert over
pensjonistlagets innsats. Dei tek
ansvar for eigen aldring. Ein kan
eigentleg ikkje vente seg slikt i
ein utkantkommune som Vinje.
Eg kjem til dekka bord, seier
rådmann i Vinje kommune, Jan
Myrekrok om prosjektgruppa, der
fleire medlemmer tidlegare har
hatt administrative still ingar i
kommunen.

Også i Notodden? Lise Wiik, leiar
i Pensjonistforbundet Telemark
og leiar av Notodden Pensjonist-
lag, synest leile gheitsprosjektet
til Vinje Pensjonistlag er svært
spanan de og rett tenkt.

- Det kjem ein dag der eldre
ikkje klarar a make sno og sla gras
lenger. Då ønsker mange aflytte
i leilegheit. Aller helst tilpassa
leilegheiter i eit fellesskap. At det
blir ei aldersgrense for akjope, er
også heilt rett tenkt, seier ho.

Wiik lika r det som skjer i Rau-
land sapass godt at ho har ar-
rangert eit mote mellom Vinje
Pensjonis tlag og eldreradet pa
Notodden saman med Notodden
boligbyggerlag for afa til noko
likn ande i kommunen Notodden.

Eystein
Matheussen, Birger
Kjelingtveit, Jon
Neset og Asta Østmo
Kostveit, reknafra
venstre, ser for
seg ein alderdom i
sentrum med kort
avstand til butikkar
og tenester.

Prosjektgruppa i Vinje er også
framme i skoa nar det kjem til
berekraft.

- Vestfold og Telemark fylkes-
kommune har hjelpt oss med tips
til energieffektive loysingar som
vil gjera det sa billig som mogleg
abu i leile gheitene, seier pro-
sjektleiar Wilh elm Huus-Hansen
i Noranergy, som har presentert
nye energiloysingar for prosjekt-
gruppa og Vinje kommune.

- Pensjonistla get i Vinje har
gjort ein kjempejobb i forarbei-
det på Heimdal-prosjektet. All
honnør til dei i prosjektgruppa.
Dette er ein gjeng som verkeleg
har stått på og gjort det enkla re
for oss akoma inn i prosjektet,
seier Rune Finnekasa, dagleg
leiar i Notodden boligbyggerlag
(NBBL).

Pensjonisten
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